
Protokół nr LIII 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

 z dnia 15 grudnia 2021 r. 

 

Obrady rozpoczęto 15 grudnia 2021 o godz. 07: 30, a zakończono o godz. 08: 28 tego samego 

dnia. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powitał Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica, 

pracownika Biura Rady, radnych, sołtysów, przewodniczących komitetów osiedlowych, 

mieszkańców gminy oraz wszystkich oglądających Sesję online. Następnie odczytała wniosek 

Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica w sprawie zwołania sesji oraz porządek obrad: 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

6. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

7. Sprawy mieszkańców. 

8. Zakończenie obrad.   

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum 
 

Przewodniczący Grzegorz Michalski otworzył LIII Sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 
 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zgłosił kandydaturę radnej Haliny Budzik. 

 

Głosowano w sprawie: powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnej Haliny 

Budzik za jej zgodą. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 



Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz powiedział, że informacje, które zostały odczytane przez Przewodniczącego 

dotyczą w większości przesunięcia środków. Zwrócił uwagę na sam początek, z którego 

wynika, że dokładamy kolejne środki z dochodów własnych do utrzymania Niepublicznej 

Szkoły Podstawowej w Kozietułach. Przypomniał, że na ostatniej sesji głosowaliśmy w 

sprawie uzupełnienia środków i w tej chwili środki uzupełniamy z dochodów własnych. Nie 

 z subwencji tylko z dochodów własnych. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

   Burmistrz powiedział, że w punkcie drugim jest mowa o stawce 32 zł. Ta stawka powinna 

być niższa gdyby rząd obniżył opłaty środowiskowe.  W tej kwocie 32 zł są opłaty płacone 

przez firmę zbierającą odpady na rzecz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. To jest 

tak jak z ceną paliwa np. Olej napędowy kosztował na stacjach 6,25 zł a w tej chwili  cena 

spadł do 6,15 zł. Stawka za śmieci nie zawiera akcyzy, ale opłaty środowiskowe. Gdyby rząd 

obniżył opłaty środowiskowe to ta stawka również by spadła. Rada gminy stoi przed trudnym 

wyborem odnośnie tej stawki, bo prawdę mówiąc nie ma na nią wpływu. Firma odbiera 

odpady, projekt musi się bilansować. Jeżeli te stawki nie zostaną przyjęte to za ostatni kwartał 

przyszłego roku nie będziemy mieli, czym zapłacić. W takiej sytuacji zostały postawione 

samorządy. Powtórzył informację dla mieszkańców, że rada gminy nie ma wpływu na stawki, 

które tutaj zostały przedstawione. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski dodał, że rada gminy nie może na odpadach 

komunalnych zarabiać ani do nich dokładać. Stawka ma być tak skalkulowana, aby 

pokrywała koszty gospodarowania odpadami w danej gminie. Musicie Państwo wiedzieć, że 

teraz gmina płaci za odpady w tonach. Jeżeli firma odbierze „x” ton odpadów to gmina płaci 

za ten „x” ton odpadów firmie. Kiedyś było tak, że firma miała płaconą stawkę od osoby, ale 



to się zmieniło i teraz jest to płacone od tony odebranych odpadów. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Edward Kieszek, Jerzy Marczak, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Radecki  

 

6. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 
 

Nie zgłoszono. 

 

7. Sprawy mieszkańców. 
 

   Burmistrz poinformował, że wczoraj odwiedził nasz urząd starosta Krzysztof Ambroziak, 

wice starosta Jolanta Sitarek w obecności naszego radnego powiatowego Roberta Lipca 

 i oglądaliśmy filię wydziału komunikacji, która powstanie w urzędzie gminy. Należy tą 

informację powtarzać wielokrotnie tak, aby mieszkańcy od 1. stycznia zamiast wyjazdu do 

Grójca mogli skorzystać z obsługi dotyczącej prawa jazdy i spraw z tym związanych w 

Mogielnicy. To potwierdza, że współpraca burmistrza ze starostą może się rozwijać. Pan 

starosta potwierdził swoją troskę, jeśli chodzi o możliwość dofinansowania ulicy 



Dziarnowskiej. Starostwo złożyło wniosek o dotację, ale jeszcze nie wiadomo, jakie są jego 

efekty. Wyraził nadzieję, że nawet, jeśli starostwo dotacji nie dotrzyma to wspólnymi siłami 

w zgodzie uda się zrealizować nową nawierzchnię na ulicy Dziarnowskiej, wykonać chodniki 

i kanalizację deszczową. 

   W zawiązku ze zbilżającymi się świętami Bożego Narodzenia Burmistrz w imieniu 

pracowników Urzędu Gminy i Miasta w Mogielnicy jak również w swoim przekazał życzenia 

zdrowych spokojnych świąt Bożego Narodzenia. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski w imieniu całej Rady Miejskiej podziękował 

mieszkańcom i pracownikom urzędu za cały rok ciężkiej pracy oraz życzył zdrowych, 

spokojnych świąt. 

   Radny Sławomir Baran zapytał burmistrza, dlaczego mieszkańcy Alei VI i VII mają oddać 

minimum 1 m gruntów na poszerzenie drogi? 

   Burmistrz powiedział, że chce poinformować po raz kolejny Pana Sławomira Barana, że 

Starostwo Powiatowe w Grójcu nie przyjmie zgłoszenia budowlanego na wykonanie drogi, 

która ma trzy metry pasa gruntu. Wzorem innych alei na terenie Izabelina nie mam 

możliwości do tej pory wykonania nawierzchni na Alei I. Mieszkańcy mnie pytają, dlaczego 

nie realizujemy nawierzchni, ale są takie przewężenia, że brakuje żeby zrobić 3 metry asfaltu 

a gdzie jeszcze pobocza. Pobocza muszą znaleźć się w zgłoszeniu budowlanym. Więc jeżeli 

mieszkańcy nie przekażą gruntu, my opracujemy dokumentację i złożymy dokumentację do 

starostwa to nie uzyskamy pozwolenia na budowę bez deklaracji. Powtórzył, że mówi 

 o wstępnych deklaracjach, bo potem będą musiały zostać podpisane umowy. Czy w danym 

miejscu będzie ubytek 10 cm, 20 cm czy 1 metr to tego nie umie powiedzieć. Wzorem Alei II, 

gdy składaliśmy wniosek o dofinansowanie i przebudowę z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych Starostwo nie chciało nam przyjąć dokumentacji, ponieważ były błędy na mapie. 

Aleja II była zwężona do szerokości 1,7 metra. Proszę nie patrzeć na przebieg płotu po prawej 

czy po lewej stronie tylko, co pokazuje mapa geodezyjna. Bez deklaracji wykładamy 

pieniądze na pokazanie granic, wykładamy pieniądze na wydzielenie granic geodezyjne 

następnie wykładamy pieniądze na dokumentację a następnie nie zrealizujemy zadania. Do 

kogo będzie żal? Żal będzie do burmistrza. Powiedział, że myśli, iż dobrze to się wpisuje w 

paragraf 20 punkt, 2 pod którym podpisał się czterech radnych Pan Bogdan Sawicki, Baran 

Sławomir, Kieszek Edward, Radecki Piotr. Złożyliście wniosek o podniesienie diet i tam 

została zapisane, że na podstawie paragrafu 20 punkt 2 Statutu za wszelkie osiągnięcia 

burmistrza odpowiada rada.  Żeby to osiągnięcie było potrzebna jest zgoda mieszkańców 

 i zaangażowanie radnych. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że pewnie radny jeszcze pamięta jak na 

poprzednich alejach asfalt był wykonywany tam też podobne problemy występowały. 

Staraliśmy się o dotację do Urzędu Marszałkowskiego finalnie jej nie otrzymaliśmy, bo droga 

była zbyt wąska. Nie było możliwości w niektórych miejscach realizacji poboczy i była ona 

wykonywana wówczas ze środków własnych o ile dobrze pamiętam. 

   Burmistrz przypomniał, że w tym roku droga robiona na Wodzicznej za Dworem 

Wodziczna w lewo też prawdopodobnie by nie doszła do realizacji, ponieważ dwóch 

mieszkańców nie wyrażało zgody na przekazanie gruntów. Tłumaczyliśmy, że grunt nie 

narusza ich własności. W psie drogowym rosły aronie. Proszę Państwa byśmy stracili dotację 

gdyby to zadanie nie zostało zrealizowane. Nauczony przykładem, że życzliwość ludzi jest 



potrzebna do realizacji zadań zwracam się z prośbą o zaangażowanie radnego i dokonanie 

takich działań, które spowodują wstępne przekazanie gruntów. Bez takiego wstępnego 

przekazania czy udostępnienia gruntów nie podejmie się zadania, bo może być 

niezrealizowane, a koszty poniesiemy. Przykładem jest to jak pytają, dlaczego w Kozietułach 

nie ma wodociągu? Nie ma wodociągu, bo część mieszkańców nie wyraziła zgody.  Została 

opracowana dokumentacja za kilkadziesiąt tysięcy zł i jest do wyrzucenia. Na Izabelinie 

została opracowana dokumentacja odwodnienia rowami. Ze względu na pokłady gliny stoi 

tam na wiosnę woda. Dokumentacje pewnie została już zutylizowana, bo minął termin a był 

to chyba 2003 roku jak ją opracowywano, bo część mieszkańców nie wyraziła zgody. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski zapytał burmistrza jak wygląda sytuacja wodociągu na 

Izabelinie, bo chyba też nie wszyscy wyrazili zgodę? 

   Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o wodociąg w Alei IV i V została opracowana 

dokumentacja i mamy pozwolenie na budowę. Jeżeli pojawi się nadwyżka a ta nadwyżka się 

pojawi w 2022 roku rada będzie głosować czy przeznaczyć środki i realizować zadanie. 

Zadanie jest przygotowane jest dokumentacja. Też nie obyło się bez problemów, ponieważ 

ludzie mają nieuregulowaną własność gruntów, są sytuacje, że osoby nie żyją, ktoś wyjechał 

 i nie dociera do niego korespondencja a niestety czas opracowania dokumentacji, złożenia 

pozwoleń jest, jaki jest. Na to gmina nie ma wpływu. My jesteśmy potem wzywani przez 

starostwo do uzupełnienia dokumentów. W tym przypadku mamy wszystkie zgody, było 

zaangażowanie kilku mieszkańców żeby te zgody uzyskać. O ile dobrze pamiętam Pan 

Sławomir Baran był zaangażowany przeze mnie w uzyskanie tych zgód. W przypadku 

wodociągu ten cel był nadrzędny i udało się namówić do wyrażenia zgody do położenia sieci 

wodociągowej. W skrajnym przypadku mieliśmy możliwość ucieczki z wodociągiem w pas 

nawierzchni, pas drogowy gdzie będzie położona nawierzchnia asfaltowa docelowo. W 

przypadku drogi nie mamy możliwości ucieczki. 

   Radny Adam Jagieliński zapytał burmistrza czy wie coś na temat drogi powiatowej 

 z Główczyna do Popowic, która po ulewach w sierpniu została przerwana? Droga do tej pory 

jest nie przejezdna czy nasz radny powiatowy prowadził rozmowy ze starostwem i kiedy ona 

będzie przejezdna? Mieszkańcy mają utrudnione połączenia. Korzystając z głosu życzył 

zdrowych pogodnych świąt. 

   Burmistrz poinformował, że sprawę skonsultował z radnym powiatowym Robertem Lipcem 

i droga ta jest już zasypana, ale nie jest położony asfalt, ponieważ wniosek złożony do 

Wojewody Mazowieckiego przez Starostwo z tak zwanych funduszy klęskowych został 

negatywnie rozpatrzony. Starostwo musi wygospodarować środki na położenie nawierzchni 

asfaltowej. 

 

8. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zamknął obrady LIII Sesji Rady Miejskiej w 

Mogielnicy. 

Na tym protokół zakończono 

  Protokołował    Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad 

Grzegorz Frasoński   Halina Budzik      Grzegorz Michalski 


